
Algemene beschouwingen begroting 2018 

Voor ons ligt de begroting 2018, de laatste 
begroting van deze bestuursperiode. Een 
beleidsarme begroting, zo omschrijft het college 
deze, maar er worden wel maar liefst 31 nieuwe 
voorstellen in gedaan, en opvallend veel op het 
gebied van personeelszaken en ICT. En die kosten allemaal geld, veel geld. Het gaat 
bij sommige voorstellen om forse bedragen. Sommige voorstellen zijn in lijn met de 
aanbevelingen van accountant en nodig om de organisatie toekomstbestendig te 
maken. Bij anderen kun je vraagtekens plaatsen, onder meer omdat onduidelijk blijft 
hoe kennis en kunde in de organisatie geborgd gaan worden. 

De voorstellen laten ook zien dat voortschrijdende automatisering en digitalisering 
van producten en diensten niet per definitie tot minder formatieplaatsen leidt. 

Toegankelijkheid  
Die voortschrijdende automatisering en digitalisering van producten en diensten is 
voor veel inwoners heel prettig. Je kunt op een door jou gewenst moment zaken 
regelen via de vernieuwde website. Maar niet voor iedereen is dit een zegen. Laten 
we niet vergeten dat lang niet iedereen de weg weet op de elektronische snelweg, 
dat nog lang niet iedereen gebruik kan maken van internet. Voor die mensen is het 
belangrijk dat de overheid ook op een andere manier toegankelijk is en blijft, dus niet 
primair digitaal, maar vooral ook fysiek, bijvoorbeeld in de vorm van een wekelijks 
spreekuur per dorpskern en een voor mensen met een lichamelijke beperking 
makkelijk toegankelijk gebouw. 

Omzien naar elkaar  
Het voorzieningenniveau in onze gemeente is over het algemeen kwalitatief en 
kwantitatief hoog. Dat op peil houden en waar mogelijk nog verbeteren zal inzet van 
geld en vrijwilligers blijven vragen. Vrijwilligers zijn van onschatbare waarde voor 
onze samenleving. Hun inzet moet gekoesterd worden. Daarom is het goed dat er 
tenminste een keer per jaar vanuit de gemeente aandacht wordt besteed aan en er 
'dank je wel' wordt gezegd tegen de vele vrijwilligers, in de vorm van een 
vrijwilligersfeest, dat binnenkort weer plaats zal vinden. Ook de vele mantelzorgers 
die hun naasten helpen verdienen ondersteuning en waardering. Ze zijn misschien 
iets minder zichtbaar dan de vrijwilligers die zich bij allerlei verenigingen 
verdienstelijk maken, maar verrichten belangrijke (zorg)taken. Naar hen zou meer 
aandacht mogen uitgaan. 

Omzien naar elkaar. Oog hebben en houden voor, aandacht schenken aan en zorg 
dragen voor hulpbehoevende mensen. Dat is en blijft niet alleen een opgave van en 
voor eenieder van ons, de samenleving, maar ook van de (lokale) overheid. Het gaat 
niet alleen om geld, maar ook om oprechte aandacht en zorg. Natuurlijk kost dat 
geld, maar ook betrokkenheid. 

Participatie/Right to challenge 
De betrokkenheid van de inwoners van deze gemeente bij hun woon- en 
leefomgeving is over het algemeen hoog. Er zijn en worden heel wat 
burgerinitiatieven ontplooid en het gemeentebestuur wil deze graag zoveel en goed 
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mogelijk ondersteunen. Hoe dat het beste kan, en in welke mate dat moet, daarover 
kunnen de meningen verschillen.  

De CDA-fractie heeft een paar jaar geleden per – raadsbreed aangenomen – motie 
om uitwerking van het Right to Challenge gevraagd. Naar aanleiding daarvan is er 
een notitie over burger- en overheidsparticipatie gekomen, maar met het Right to 
Challenge is weinig tot niets gedaan. Met het oog op de volgende raadsperiode roept 
de CDA-fractie het Right to Challenge in herinnering, ook omdat de gemeente 
financieel lastige jaren tegemoet lijkt te gaan en daardoor het voorzieningenniveau 
onder druk kan komen te staan. Dan kan het Right to Challenge wellicht een uitkomst 
bieden, door de verantwoordelijkheid voor bepaalde voorzieningen over te dragen 
aan betrokken burgers indien deze dat willen en wensen. Dat kan mogelijk ook 
binnen een nog verder te concretiseren dorpskernenbeleid. 

Financiën 
Als we dit college over de financiën horen, dan vallen vooral de zorgen en 
waarschuwingen op, niet alleen dit jaar, maar ook al in voorgaande jaren. Het 
schuldenniveau van de gemeente is door de jaren heen zodanig gegroeid, dat de 
ruimte voor investeringen in voorzieningen (in brede zin) alsmaar kleiner wordt. De 
gemeente ziet zich genoodzaakt onroerend goed en aandelen - in een bedrijf als 
ENECO - te verkopen, om schulden te kunnen aflossen en - voor zover mogelijk - 
ruimte te creëren voor nieuwe investeringen. Dat getuigt aan de ene kant van 
verstandig beleid, maar doet aan de andere kant wel de vraag opkomen hoe dit heeft 
kunnen gebeuren. Het antwoord daarop blijkt niet zo makkelijk te vinden te zijn, maar 
ondertussen wordt deze gemeente, dit gemeentebestuur, wel geconfronteerd met 
keuzes die moeten worden gemaakt, maar worden uitgesteld, soms terecht en 
begrijpelijk, maar soms ook niet. Het zal dan ook de nodige stuurmanskunst van het 
volgende gemeentebestuur vragen om ervoor te zorgen dat het schip van de 
gemeente op koers blijft. 

Uitvoering collegeprogram 
Dit college en deze coalitie heeft volgens eigen zeggen veel afspraken en 
doelstellingen verwezenlijkt. En inderdaad, er is best veel van wat tijdens de 
coalitieonderhandelingen vier jaar geleden is afgesproken en in het collegeprogram 
is terechtgekomen gerealiseerd. Dat verdient ook zeker een compliment. 
Tegelijkertijd is er echter ook nog genoeg, of beter gezegd een flink aantal zaken, 
belangrijke zaken die nog niet of nauwelijks zijn verwezenlijkt. Om er een paar te 
noemen. 

• Een nieuw sport(stimulerings- en faciliterings)beleid, op basis van een nieuwe 
sportnota, 

• een nieuwe woonvisie, met daarin een duidelijk verhaal over en keuze voor 
sociale woningbouw, 

• een integraal huisvestingsplan onderwijs, ten behoeve van de scholen. 

Wat het CDA betreft, hadden die er echt nu al moeten zijn, en niet nog in de pijplijn. 

Er zijn/worden door dit college keuzes uitgesteld. Daar mogen goede redenen voor 
zijn, maar het CDA betreurt dit zeer. Nu ziet het ernaar uit dat deze raad nog kort 
voor de gemeenteraadsverkiezingen voor allerlei ver-reikende - met een korte ei - 
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keuzes wordt gesteld, terwijl deze tegelijkertijd ook heel goed inzet van de 
verkiezingen kunnen worden. 

Het CDA kan dan ook maar weinig begrip en waardering voor deze gang van zaken 
opbrengen. Wij vinden het niet goed dat college en gemeenteraad op deze 
beleidsterreinen nu pas - zo laat in deze bestuursperiode - keuzes gaan maken of 
zelfs uitstellen.  3

De gemeente Bloemendaal is de afgelopen jaren te vaak negatief in het nieuws 
gekomen, door de kwesties Elswoutshoek en meer recent Bijduinhof. Maar er zijn 
gelukkig ook positieve ontwikkelingen, die evenzeer de aandacht verdienen: Vitaal 
Vogelenzang en eerder bv. het Centraal Service Punt in Bennebroek. Er gaan dus 
ook dingen goed in deze gemeente en die mogen en moeten ook benoemd worden. 

Schild voor de zwakkeren 
De transitie van het sociaal domein van rijksoverheid naar de gemeenten is in 
Bloemendaal goed verlopen. Daar zijn we heel blij mij. Wel is gebleken dat er voor 
de jeugdzorg meer is uitgegeven dan begroot. Voor het CDA staat voorop dat 
noodzakelijke jeugdzorg niet mag worden belemmerd door de beschikbare financiën 
en dat geldt eigenlijk ook voor andere knelpunten op het gebied van zorg en welzijn. 
De overheid moet een schild voor de zwakkeren, de kwetsbare burgers, in onze 
samenleving, zijn. Niemand mag tussen de wal en het schip terecht komen, zo 
vinden wij.  

“Zorg voor elkaar en kansen voor iedereen” zal voor het CDA een belangrijke 
leidraad zijn in de komende jaren.  

Bloemendaal zelfstandig 
Tot slot, voorzitter, nu Bloemendaal weer een echte burgemeester heeft, die zich 
voltijds kan en wil bezighouden met het lokale bestuur en de lokale samenleving in al 
haar facetten, spreekt de CDA-fractie de hoop en wens uit dat deze gemeente nog 
heel lang zelfstandig kan en zal blijven. Weliswaar wordt er door de ambtenaren 
alsmaar intenser met de collega's in de gemeente Heemstede samengewerkt en 
participeert Bloemendaal in een belangrijk aantal regionale 
samenwerkingsverbanden, maar de CDA-fractie denkt ook dat behoud van onze 
prachtige leefomgeving alleen gewaarborgd kan worden door mensen die 
doordrongen zijn van de kwaliteiten van onze gemeente en zich daar sterk voor 
willen blijven maken. Wij gaan ervan uit dat het volgende gemeentebestuur onder 
voorzitterschap van onze burgemeester zich gedegen van deze taak zal kwijten.  
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